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Economische transfers binnen Vlaamse Gewest  -  Studie Franse businessschool

Over transfers van Vlaanderen naar Wallonië is er politiek heel wat te doen. Dat is veel 
minder het geval over interne transfers binnen Vlaanderen. Het Nieuwsblad schreef 
hierover op 3 juli 2019 een artikel. In dat artikel staat onder andere dat uit de resultaten 
van een studie van een businessschool in Parijs blijkt dat niet enkel Brussel en Wallonië 
netto geld ontvangen als gevolg van de interne transfers binnen België, maar ook de 
Vlaamse provincies West-Vlaanderen en Limburg.

1. Kent de minister deze studie?

2. Hoe beoordeelt de minister de resultaten van deze studie?

3. Is de minister van plan in het socio-economisch beleid rekening te houden met 
bepaalde parameters, waaruit blijkt dat bepaalde regio’s een achterstandssituatie 
hebben?

4. Is de minister van plan een beleid qua positieve discriminatie te voeren, hetzij 
algemeen, hetzij rond welbepaalde beleidsaccenten om die achterstand weg te 
werken?
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1. Deze studie is aan bod gekomen in zowel de Vlaamse, als de Waalse pers en de 
resultaten liggen grotendeels in lijn met reeds eerdere inspanningen om de diverse 
transfers tussen Vlaanderen, het Waalse Gewest en het Brusselse Hoofdstedelijke 
Gewest in kaart te brengen. Relatief nieuw was het doortrekken van de analyse op 
provinciaal en arrondissementsniveau.

2. Zoals reeds gezegd liggen de resultaten van de studie van professor Dor (Louvin-La-
Neuve/IESEG) in lijn met reeds gekende resultaten, maar ook de intra-Vlaamse 
transfers liggen in lijn met wat te verwachten valt. Zo wordt West-Vlaanderen 
geconfronteerd met een relatief oudere bevolking en Limburg met een relatief hogere 
werkloosheid ten opzichte van het Vlaamse gemiddelde, wat zich vertaalt in hogere 
sociale transfers. De provincies met een grotere sociale correctie zijn dan de 
‘ontvangers’. Daarenboven dient ook gekeken te worden naar de plaats/regio waar de 
welvaart gecreëerd wordt, aangezien dit kan verschillen van de woonplaats van de 
werknemers (waar de data waar de transfers op berekend worden op gebaseerd is). 

 
In essentie zijn alle studies over transfers normatief van aard en ligt er achter de cijfers 
een complex beeld van omstandigheden, beleid en evoluties; er bestaan geen 
objectieve verdeelsleutels en interne verschillen kunnen meerdere en zeer diverse 
verklaringen hebben.

 
3. In het huidige beleid wordt met de interne verschillen al rekening gehouden en vele 

correcties gebeuren sowieso al ‘automatisch’ zoals de parametrisatie van budgetten 
voor rusthuizen, werkloosheidsuitkeringen die naar gebieden met hogere werkloosheid 
gaan… . Voor nieuwe beleidsacties op dit domein verwijs ik graag naar de passages in 
het regeerakkoord en mijn beleidsnota over subregionale slimme specialisatie, 
waarmee we het regionale economisch weefsel Vlaamsbreed willen helpen 
transformeren.

4. Zie antwoord vraag 3.


